
Na Vianoce, keď svet stíchne,
nech Vám Božie dieťa vdýchne

pokoj, radosť a posilu,
nielen v túto svätú chvíľu,
ale taktiež v novom roku,

nech vás vedie v každom kroku!
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...krabičky plné lásky



Drahí bratia a sestry v Kristovi!

Koľkokrát sme už počuli z úst nejakého človeka pove-
dať, že narodenie dieťaťa mu od základu zmenilo život. 
Mnohí prehodnotili svoje hodnoty a to, čomu prikladali 
dôležitosť vo svojom živote. Alebo si uvedomili zodpo-
vednosť za iný život, ktorý vstúpil do ich vlastného. A 
možno sme čímsi podobným prešli aj my sami, keď 
sme v rukách držali vlastné novonarodené dieťa čidieťa 
kohosi blízkeho.Moment, keď hľadiac na to dieťatko, 
všetko ostatné akosi ustupuje do úzadia a zdá sa ako 
„nepodstatné.“ Už v najbližších dňoch budeme znova 
sláviť sviatok Narodenia Božieho Syna, Ježiša Krista.
Budeme pozvaní sláviť moment v dejinách ľudstva, keď 
saBoh rozhodol skloniť k nám na túto zem a rodí sa v 
jasliach v maštali. Moment, ktorým sa aj to miesto plné 
špiny a zápachu po zvieratách mení práve prítomnosťou 
tohto Dieťaťa na nádherný palác žiariaci Božím svetlom. 
Moment, keď sa zjavila na zemi dobrá vôľa zachrániť 
náš ľudský rod, ako nám to pripomína aj text liturgie 
spomínaného sviatku. A rovnako budeme pozvaní osla-
vovať aj moment v mojom i tvojom živote, keď Kristus 
chce znova, ako ten malý novorodenec, spočinúť v mo-
jich i tvojich rukách, aby všetko okolo nás,čím žijeme v 
našej dobe (starosti a trápenia spôsobené pandémiou, 

životné situácie, ktorými prechádzame spolu s našimi 
slabosťami a nedokonalosťami,vnášajúcimi do našich 
životov „neporiadok a zápach“), ustúpilo do úzadia. 
Moment, keď ti chce sám Boh prostredníctvom tajom-
stva novonarodeného Krista ukázať, ako túži po vzťahu 
s tebou. A možno práve skrzetento vzťah lásky znovu 
od základu zmeniť tvoj život a obnoviť vo mne i v tebe 
svoj Boží obraz vďaka našej ľudskosti medzi sebou na-
vzájom, ktorá sa možno v týchto náročnýchčasoch tak 
rýchlo spomedzi nás vytráca. Preto sa znova On sám 
túži ponúknuť ako dar bez vnucovania každému jed-
nému z nás bez rozdielu, aby sme boli aj my schopní 
vidieť novonarodeného Krista v druhom človeku. Vy-
prosujem nám všetkým, aby tieto sviatky prehĺbili v 
každom z nás radosť z toho, že S nami Boh– Emanu-
el túži znovu naplniť naše životy pokojom a sprevád-
zať nás svojím požehnaním na našich cestách života.

Christosraždajetsja!
o. Tomáš s rodinou

ADVENT

...na slovíčko k našim kňazom...

Ako vznikol advent?

Väčšina z vás má asi tušenie, kedy sa začalo sláviť toto výnimočné obdobie. 
Keďže celé sviatky sú spojené s narodením Ježiška, advent má túto radostnú emóciu ešte 

prehĺbiť.
Už vo svojej podstate, keďže pochádza z latinského slova ‘adventus‘, znamená príchod 

Spasiteľa na svet. Sláviť sa začalo približne od 4. storočia. Adventné obdobie sa však ako 
príprava na vianočné sviatky ustálila až od 11. storočia do podoby, v akej ju poznáme dnes 

- na posledné štyri týždne pred Štedrým dňom.

Počas každej zo štyroch nedieľ zapaľujete sviečku na vašom adventnom venci možno práve 
s deťmi. V zmysle našich krásnych tradícií a zvykov nezabudnite dieťaťu vysvetliť, prečo sa 

vlastne adventný veniec chystá.
Svetlo štyroch postupne horiacich sviec vyjadruje prichádzajúceho Ježiša, ktorý rozptyľuje 

temnotu a strach, pretože on je „svetlo sveta“. Viete aj, ktorá z čo znamená?

***
1. sviečka je pomenovaná ako nádej, zapaľuje sa na prvú, tzv. železnú, adventnú nedeľu,

2. sviečka má symbolizovať mier, horí počas druhej, tzv. bronzovej, adventnej nedele,
3. sviečka znamená priateľstvo. Zapaľujeme ju počas tretej adventnej nedele - tzv. strie-

bornej,
4. sviečka má názov láska. Svieti počas poslednej štvrtej, tzv. zlatej, adventnej nedele.

(prevzaté)



„Do mesta Betlemapospiechajme,pri jasliach ko-
lená zohýbajme.

Kristu v Sviatosti, v poníženosti, sa klaňajme!“

V  katolíckych omšových i súkromných modlit-
bách a piesňach, tak, aj vo Vianočných, je vyjadre-
ná pravda Evanjelia - vždy trvajúca, nežná a  láska-
vá starostlivosť Boha o všetko stvorenie a zvlášť o 
korunu stvorenia – o človeka, o ľudstvo. Je to tak v 
časoch pokojných, blažených a štedrých, aj keď sú 
mnohokrát poznačené nevďačnosťou a odvrátením 
sa od milého Pána Boha. Je to tak aj v časoch pre 
ľudstvo ťažkých; v čase vojen,násilia a rabovania, 
v čase každej totality,  utláčania a prenasledovania, 
v čase drahoty, nezamestnanosti a  hladu, v čase 
nákazlivých chorôb a pandémií, aký prežívame aj 

teraz.Pán Boh nás netrestá, ale vychováva!
My sa trestáme sami!

 Oslava Božieho Narodenia –oslava Narodenia 
Pána, aj keď poznačená ťažobou týchto dní, je 
však vždy znova a znova  uistením, istotou a prav-
dou o láske Boha k nám. „ Boh tak miloval svet, že 
dal svojho jednorodeného Syna, aby sa stal člove-
kom...,     aby nás vykúpil a spasil...,    aby nezahy-

nul nik, kto uverí a dá sa pokrstiť...!“

Počas sviatkov Narodenia Pána– Božieho Narode-
nia v katolíckych kostoloch i rodinách,  počúvame 
a  spievame krásne koledy.Na Šariši, na Spiši, na 
Zemplíne i v Above, s menšími nárečovými odliš-
nosťami, sauž po stáročia rozliehaajtáto starobylá 
koleda, ktorú tu spomeniem.Hovorí o tom, ako sa 
nová, jasná hviezda, objavila na nebeskej oblohe, 
a bola i zostáva Božím znamením NarodeniaBo-

žieho Syna Ježiša Kristaz Márie – Panny.

„A ket jasnáhvizda, z neba vychodzela, vtedy Pa-
nenka Mária, Syna porodzela.“

V tejto starobylej kolede je  vyspievaný láskyplný 
vzťah medzi spanilou Božou Matkou,  Nepoškvr-
nenou Pannou, Máriou, a malým narodeným  Je-

žiškom, ktorý je Božím Synom.. 

„Jak ho porodzela, šumne mu špivala, hajaj, ľuľaj 
sám Syn Boží, bo ja by bars spala.“

      Je tu vyspievaný, aj keď v ľudovej zbožnos-
ti, predstavivosti a obrazotvornosti, nádherný a 
vrúcny prejav lásky, pozornosti, starostlivosti a 
dobroprajnosti Božieho Syna, ktorý sa stal synom 

človeka, k ľudskej matke, ktorá sa stala Matkou 
Boha. 

„Počekaj ty mamko, ľem jednu hodzinku, pokeľ ja 
cinepriňešem i z raja perinku.“

Syn Boží – Ježiš Kristus, svoje Božstvo spojil s 
človečenstvom – stal sa človekom a neprestal byť 
Bohom. Je pravý Boh a stal sa aj pravým člove-
kom. Preto ho Cirkev nazýva Bohočlovekom a 
jeho Nepoškvrnenú matku,Pannu Máriu, Božou 

Matkou – Bohorodičkou. 
 Práve zvolanie Božej Matky, akoby v otázke, po-
zýva všetkých pochybujúcich a váhajúcich a hľa-
dajúcich, aby našli a spoznali pravdivú odpoveď.

„ Ach Synu, moj Synu, či bys to urobel?!  Neminu-
la hodzinečka, jak ši šenarodzel“!

Koleda sakončí odpoveďou a uistením,  že to ma-
ličké Dieťa je očakávaný Mesiáš - Vykupiteľ, pra-
vý Boh  /spolu s Otcom a Duchom Svätým/ jediný 

Stvoriteľ celého sveta, a Darca života.

„Mamko moja milá, či bys to verila, že ja stvoril 
nebo i žem, i šickestvoreňa.“

Drahí čitatelia týchto riadkov, zodvihnime hla-
vu, prežívajme aj tieto časy, i advent i blížiace sa 
Vianočné sviatky, a celý svoj život,ako môžeme a 
vládzeme, v dôvere v trvalú, nežnú a láskavú sta-
rostlivosť Boha o človeka.  Do tejto láskavej Božej 
opatery a starostlivosti odovzdávam v modlitbách 
všetkých, vás deti, mládež, dospelí aj vás, ktorí 
už máte viac rôčkov. Zvlášť myslím na všetkých 
chorých, starých a slabých. Zomrelým vyprosujem 
večné Vianoce, ktoré nekončia; a smútiacim úte-

chu i posilu Božieho Dieťaťa.
S vďačným srdcom poďakujme jedinému Stvori-
teľovi celého sveta a Darcovi života, že sa Boží 
Syn stal človekom, aby sme sa my mohli stať Bo-

žími deťmi.

Všetkým vám, milí drienovčania, všetkým bez roz-
dielu, prajem a vyprosujem pokojné, požehnané a 
milostiplné sviatky Božieho Narodenia,a žehnám 

vásv mene Otca i Syna i Ducha Svätého.  
      

Duchovný Štefan.



 Počas celého júna sa mohli do prešovskej výzvy prihlásiť všetky deti a mladí ľudia do 18 
rokov. Výsledkom bolo 53 prihlásených, z ktorých odborná porota zložená z prešovských kultúr-

nych osobností vybrala tie najlepšie.
Myšlienka hľadať mladé prešovské talenty vznikla pri príležitosti Medzinárodného dňa detí, kedy 

PKO Prešov vyhlásilo veľkú multižánrovú talentovú výzvu „Mladé prešovské talenty 2021“.
 Vyzvalo ňou všetky prešovské deti a mladých ľudí do 18 rokov, aby sa zapojili a ukázali 

svoje talenty v oblasti pohybového, slovesného, divadelného, výtvarného, hudobného umenia 
či netradičných umeleckých i neumeleckých oblastí.

 „Prekvapil nás veľký záujem a množstvo šikovných mladých ľudí, ktorí sa prihlásili 
a zaslali nám svoju tvorbu, videá, kresby,“ 

hovorí Mária Putnocká, kultúrna manžérka PKO Prešov a koordinátorka projektu.
Talenty hodnotila odborná porota zložená z piatich výnimočných Prešovčanov z rôznych kultúr-
nych oblastí: speváčky a prvej slovenskej Superstar Katky Koščovej, autorky detských knižiek a 
filmovej producentky Marky Staviarskej, herca DJZ Borisa Srníka, choreografky a vedúcej DFS 

Šarišanček Aleny Paulusovej a akademického maliara Petra Popelku.
„Sme veľmi radi, že nám tieto prešovské osobnosti pomohli vybrať tie najzaujímavejšie talenty, 

keďže to vôbec nebola jednoduchá úloha. 
Vybrané talenty ocenila primátorka Prešova Mgr. Andrea Turčanová.

 Medzi desať ocenených talentov sa dostala aj Emma Mitríková. Emma vystúpila s 
piesňou ,,Nový začiatok“. Autorkou tejto piesne je ona sama. Veľmi sa tešíme z Eminho úspechu a 

prajeme jej ešte veľa takýchto úspešných vystúpení.

Prehliadka mladých prešovských 
talentov



...na skok k pani prezidentke
 V minulom čísle časopisu sme Vám 
priniesli článok o Matúšovi Tomčovi, kto-
rý je úspešným mladým chemikom. Jeho 
výsledky nezostali bez povšimnutia. Matúš 
bol v októbri pozvaný do Prezidentského 
paláca spolu s ostatnými úspešnými rieši-
teľmi medzinárodných olympiád. Účastníci 
mali možnosť podeliť sa o svoje dojmy s 
prezidentkou Zuzanou Čaputovou a získať 
tak ďalšie nové skúsenosti. Blahoželáme.

„V nedeľu sa uskutočnila finálna prehliadka 
10. najlepších Prešovských talentov. Medzi 10. 
najlepších som patrila aj ja. Spočiatku som ne-
verila, ako som sa mohla dostať až tak ďaleko s 
vlastnou piesňou, ktorú pomaly nikto nepoznal. 
Na pódium som prišla s piesňou NOVÝ ZAČIA-

TOK. Predsa ten NOVÝ ZAČIATOK ozaj 
aplikujem dennodenne vo svojom živote. 

Pieseň som odspievala a pán moderátor ma za-
skočil nečakanou otázkou, ktorá znela: 
Emmi Mitrik, čo ťa prinútilo napísať

 túto pieseň?
Tlkot srdca bol rýchlejší ako zvyčajne.(nečakaná 

otázka s nepripravenou odpoveďou)
No predsa sa zo mňa nejaká tá odpoveď 

vykľula: 
Nepodarený vzťah...ten dá veru zabrať, no priši-

el niekto... Boh! On jediný ma z tých 
najtemnejších hlbín vytiahol.

ON JEDINÝ UZDRAVIL MOJE SRDCE!
A dnes už viem, že táto pieseň nepíše príbeh 
vzťahu s niekým... Táto pieseň píše vzťah a 

proces o uzdravení! Aj napriek všetkým mojim 
chybám a nedostatkom mi dal Boh možnosť si 

začať písať svoj NOVÝ A LEPŠÍ ZAČIATOK!“
(napísala Emma na sociálnej sieti)



  

...Zo 
Základnej 

školy

P. O. Hviezdoslav
8. novembra 2021 uplynulo neuveriteľných sto 
rokov od smrti P. O. Hviezdoslava. Kto bol P. O. 
Hviezdoslav? Odpovedať na túto otázku by pre nás 
(žiakov ZŠ Drienov) nemalo byť žiadnym problé-
mom, ak by predsa, pomôcť nám môžu informá-
cie, ktoré do výpravnej prezentácie (nájdete ju na 
našej webovej stránke: www.zsdrienov.edupage.
org) spracovali žiačky 9. ročníka, a to  T. Kočišová 
a S. Kolarčiková. A možno sa dozviete niečo, čo ste 
o tomto slovenskom velikánovi nevedeli a podarí 
sa Vám zahviezdiť rovnako ako Hviezdoslavovi!

Mgr. Blanka Boboková

Darovací október
Počas mesiaca október sme sa zapojili do dvoch 
dobrovoľníckych aktivít: Ponožkový október a Ok-
tóber - mesiac úcty k starším. Cieľom prvej výzvy 

Olympiáda zo slovenského jazyka
a literatúry

Tento rok sa každoročná Olympiáda zo slovenské-
ho jazyka a literatúry konala v tzv. online priesto-
re. Prvé online stretnutie – školské kolo sa usku-
točnilo 15. októbra 2021. Zúčastnilo sa na ňom 
viac ako 900 slovenských základných škôl a viac 
ako 10 000 žiakov. Prvýkrát v histórii tejto súťa-
že mali všetci zúčastnení jednotný súťažný test. 
Našu školu zastupovali žiaci 9. ročníka v zložení: 
S. Boldižárová, J. S. Fecko, T. Kočišová. A práve 
posledná menovaná, Terézia Kočišová, na tomto 
poli uspela a podarilo sa jej dostať do okresné-
ho kola, ktoré sa uskutočnilo 12. novembra 2021. 
Naša Terezka sa s otázkami a úlohami statočne 
popasovala aj tentokrát a od úspech ju delil iba 
jeden jediný bod, čo považujeme za ďalšie veľké 
plus v jej úspešnom školskom roku2021/2022. Te-
rezke blahoželáme a tešíme sa na jej ďalšie úspe-
chy, ktoré určite povzbudia aj Vás ostatných, ktorí 
o svojich účastiach na podobných súťažiach len 

uvažujete. Nepremýšľajte, ale konajte!

Máme radi zvieratá
V októbri si už pravidelne pripomíname Deň zvie-
rat. Nevynechali sme ani tento rok. Vďaka príspev-
ku od Stromu života a projektu Stromácke leto 
šiestaci a deviataci 17.septembra, teda v pred-
stihu, navštívili ZOO Košice. Aj keď nám počasie 
neprialo a lialo ako z krhly, našich adoptovaných 
miláčikov sme videli a skontrolovali. Krokodílovi 
čelnatému a gekónovi obrovskému sa darí naozaj 
dobre. Rybičke Nemovi – klaunovi očkatému ošet-
rovatelia vylepšovali bývanie, na návštevu sme 
sa nedostali. Videli sme však mnoho iných zvie-
rat, z ktorých niektoré si adoptujeme budúci rok. 
O zvieratách v zoo sme sa naučili veľa nového. 
Vypracovali sme zadania na tému ochrany živočí-
chov a aj vlastné projekty o zvieratách, ktoré nás 
zaujali. Najlepšie využité hodiny environmentálnej 

výchovy sú tie, ktoré strávime vonku.

bolo vyzbierať ponožky rôznej farby a veľkosti pre 
tých, ktorých tento darček poteší a v zime príjem-
ne zahreje. Žiakom a učiteľom sa podarilo vyzbie-
rať 37 párov, ktoré urobia radosť nielen miestnej 
rodinke, ale aj deťom navštevujúcim komunitné 
centrum Tobiáš v Prešove. Druhou milou aktivitou 
bola tvorba darčekov pre seniorov. Žiaci spolu s 
vyučujúcimi vyrobili na výtvarnej výchove farebné 
zdobené kamienky a jesenné pozdravy. Všetkým 
zapojeným patrí veľké ďakujeme. Nezabúdame, 

že radosť rozdávaním rastie.



	 Nový	školský	rok	priniesol	niekoľko	
zmien aj v našej materskej škole. Naše deti  
sa	spolu	s	nami	môžu	tešiť	z	týchto	nových	
škôlkárskych priestorov...

ŠKôlKari 
...sa tešia z nových priestorov



 Spev je liekom. Naši predkovia to dob-
re vedeli. Možno preto sa zachovalo toľko krás-
nych, aj keď smutných ľudových piesní o ne-
šťastnej láske, chudobe, o odchodoch milovaných 
ľudí na vojnu, do ďalekých krajín za prácou, do 
večnosti... Vypovedaná bolesť uzdravuje dušu, 
a čo ešte vyspievaná... Naopak, iné naše – vý-
chodniarske  piesne oplývajú humorom,vtipom, 
temperamentom, provokujú do tanca a smie-
chu, čo je už vyslovene zdraviu prospešné.   
 Naša spevácka folklórna skupina Drien-
ka však v tomto covidovom čase nemá veľa 
príležitostí na to, aby mohla potešiť svojich fa-
núšikov a svojou troškou prispieť k vylepše-
niu ich zdravíčka. Ba ani členky skupiny samé 
sa nemôžu veľmi tešiť zo svojej spoločnosti.
 Prednedávnom sme zaregistrovali  tra-
dičný októbrový termín, kedy sme v predchá-
dzajúcich rokoch mali plné hlavy a ruky práce s 
prípravou a realizáciou folklórneho kúltúrneho 
podujatia Popoludnie s Jankou Guzovou. Zaspo-
mínali sme si na minulosť aspoň fotografiami na 
sociálnej sieti. Nie je to len nostalgia, čo nám pri-
vodila slzy do očí. Hlavne sme si uvedomili, o čo 
prichádzame. Práca a intenzívne nasadenie, kto-
ré si vyžaduje podujatie s mnohými účinkujúcimi 
je jedna vec, ale radosť v očiach ľudí sediacich 
v publiku, spoločný spev, potlesk, zadosťučine-
nie za vynaložené úsilie v srdciach spevákov na 
javisku, prvé úspechy detských účinkujúcich,-
či uvedomenie si krásy, rozmanitosti a vzácnosti 
našich ľudových piesní je tá druhá stránka veci, 
ktorá nám už druhý rok chýba. Všetko to vzruše-
nie a radosť, ktoré sa deje naživo a spája rovna-
ko cítiacich ľudí facebook ani rozhlas nenahradia.
 Malou satisfakciou nám, z hľadiska covi-
du, v miernych letných mesiacoch boli vystúpe-
nia s čepčením neviest na svadbách. Aj keď je 
to v dnešných časoch viac-menej už len kultúrna 
vložka do atmosféry svadobného dňa, neverili by 
ste, s akým dojatím a vďačnosťou od svadobča-
nov sa stretávame. Musíme povedať, že to ro-
bíme rady a s citom a pochvala nás veľmi teší.
 Využijeme túto príležitosť a oslovíme Vás  
s prosbou. Štvrtého októbra vysielal Slovenský 
rozhlas štúdio Regina Košice reláciu Zahrajte mi 
túto. Nie, Drienka tam nespievala, ale zazneli tam 
zaujímavé nahrávky legendárneho českého filmá-

ra a milovníka slovenského vidieka Karola Plicku  
nahrané v Drienove v roku 1929. Neuveriteľne 
skoro po sto rokoch znel hlas Drienovčanky Vero-
ny Sepešiovej, vtedy asi tridsaťročnej ženy, kto-
rá zaspievala štyri piesne z nášho regiónu. Podľa 
rozhlasových komentátorov, si Karol Plicka na na-
hrávanie zvykol vyberať výnimočných spevákov a 
my by sme chceli zistiť, kto bola a kde bývala táto 
naša „hviezda“.  Naša prosba znie: „Starší z Vás by 
si mohli z detstva pamätať na Veronu Sepešiovú, 
ktorá rada a pekne spievala vysokým sopránovým 
hlasom možno v kostole, možno na svadbách... 
Prosíme Vás, ozvite sa nám, ak usúdite, že to 
bola Vaša babka, susedka, či známa. Jej foto-
grafia by mala čestné miesto v našej klubovni.“
 Tento pandemický čas sme využili na to, 
aby sme usporiadali  úradné záležitosti ohľadne 
nášho ukotvenia ako súboru. Požiadali sme Minis-
terstvo kúltúry o schválenie štatútu občianského 
združenia pre našu foklórnu skupinu. Ministerstvo 
nám vyhovelo s podmienkou, že si musíme zmeniť 
názov, keďže FS Drienka na Slovensku už exis-
tuje. Preto oficiálne sa naša skupina premenova-
la na :   Občianske	 združenie	DRINGA,	 pri	
OcÚ v Drienove. Aj keď je to originálny preklad, 
myslíme si,  a pre naše okolie zostaneme naďa-
lej Drienkou a my to budeme rady rešpektovať.
 Zaželajme si, aby sme sa nenechali zne-
chutiť dobou ( bolo aj horšie), aby sme doká-
zali zabojovať o svoje zdravie a pohodu hoci 
aj spevom. Pevne veríme, že aj naša Drien-
ka, či Dringa čoskoro okúsi potešenie zo živé-
ho účinkovania na doskách, ktoré znamena-
jú rozdávanie radosti spevom ľudovej piesne.

Marta Kazimírová

Spievanie 

v pandemickom čase



 Lekáreň TaJ Drienov v spolupráci so sta-
rostom obce Mgr. Petrom Tomkom a predsed-
níčkou Únie žien p. Regínou Sokolovou pripravila 
pre našich seniorov vitamínové balíkypri príleži-
tosti mesiaca október,ktorý patrí úcte k starším. 
 
 Únia žien  spolu s terénnou pracovníč-
kou obce ich dňa 27.10.2021 z bezpečnostných 
dôvodov vzhľadom na súčasnú situáciu rozdala 
naším seniorom vo vonkajších priestoroch a ne-
zabudla tak na nich ani v týchto ťažkých časoch. 

Pane Ježišu, vrúcne Ťa prosíme
– posilňuj našich starých rodičov, 

ktorí napriek svojej starobe, choro-
be prijímajú do svojej starostlivos-

ti svoje vnúčatá
– posilňuj ich vieru, aby ju doká-

zali odovzdávať a pestovať aj u svo-
jich vnúčat

– udeľ našim starým rodičom milosť, 
aby v jeseni svojho života žili svi-
atostným životom a dobrým príkladom 

viedli k nemu aj svoje vnúčatá
– obdar našich starých rodičov tr-
pezlivosťou a pevným zdravím, aby 
dokázali svojim vnúčatám s láskou 

slúžiť
– bohato odmeň všetko, čo robia tou-
to službou pre svoje deti a vnúčat-
ká sľubujú, že sa budú za vás takto 

modliť:
Bože, ďakujem Ti za tie dva páry 

očí, z ktorých si urobil súčasť môj-
ho života.

Ďakujem za každý ich pohľad, ktorý 
ma jemne hladí a láskavo tíši.

Ďakujem za ich úsmev, ktorým rozjas-
ňujú moje dni.

Ďakujem za ich povzbudivé objatia, 
ktoré sú mi oporou.

Ďakujem za ich dobrotivú pomoc a ich 
modlitby.

Ďakujem za ich srdcia, z ktorých 
sála láska.

Ďakujem za tie dva nevyschýnajúce 
pramene pokory.

Bože, ďakujem Ti za babku a ďakujem 
Ti za dedka.

Amen
(prevzaté)

Október
mesiac úcty k starším



edavo po centrách a aj u nás sme mohli vidieť 
kvalitné zápasy našich detí. CFT Academy každo-
ročne organizuje  futbalové kempy – pobytové aj 
denné. Tohto ale aj minulého roku sme tu mali 
denný futbalový kemp, ktorý mal veľký úspech.
 Ak by sme mali spomenúť ďalšie futbalové 
úspechy, tak jedným z nich bola aj účasť Drienova 
v súťaži Futbal v meste, ktorý sa konal v Bratisla-
ve 19.8.2021 pod záštitou SFZ. Cestou do Brati-
slavy naši hráči odohrali prípravné zápasy s Trna-
vou a Žilinou, bola to tiež veľmi dobrá skúsenosť. 
 Do súťaže Futbal v meste  sme sa dosta-
li našou tvrdou prípravou a splnenými výzvami, 

 V roku 2020 sme dostali ponuku zmeniť 
celý svoj tréningový proces a byť súčasťou Cent-
ra futbalových talentov (CFT Academy Slovakia), 
ktorá momentálne pôsobí v 8 centrách na Východ-
nom Slovensku, z ktorého jedno sme aj my – CFT 
Academy Drienov. Je to prvá akadémia na Slo-
vensku, ktorá má oficiálnu spoluprácu so svetovo 
uznávanou organizáciou COERVER COACHING. 
Akadémia disponuje špičkovými trénermi, z kto-
rých 2 pôsobia aj v našej akadémii – Anna a Ta-
mara.  Naša futbalová základňa sa postupom času 
rozšírila o ďalších futbalových hráčov a hráčky. 
Dnes sa môžeme pochváliť s hráčskou základňou 

50 detí vo vekovej kategórii od 4 do 12 rokov. Dr-
vivá väčšina hráčov sú Drienovčania, máme však 
aj 8 hráčov z iných dedín (Varhaňovce, Ličartov-
ce, Lemešany). V dedinskej lige reprezentujeme 
Drienov v kategóriách U9 a U11. V obidvoch ka-
tegóriách sme po jesennej časti prví v tabuľke.
 CFT Academy Slovakia počas roka orga-
nizuje turnaje – SaganSport Liga, kde sme tak-
tiežsúčasťou vo viacerých kategóriách – U6, 
U7, U9, U11. V tejto lige si naši hráči a hráčky 
merajú svoje sily s ostatnými futbalovými aka-
démiami z východného Slovenska, či už je to 
Prešov, Košice, Vranov nad Topľou, Bardejov, 
Veľký Šariš.  CFT tieto turnaje organizuje stri-

 Najprv to bol len malý sen, ktorý prerástol 
do skutočnosti.. V r. 2019 sme sa začali zaoberať 
myšlienkou vytvoriť detský futbalový klub, kde by 
sa naše deti mohli venovať športu – zvlášť futbalu. 
Oslovili sme rodičov v materskej a základnej škole, 
ktorí boli nadšení s prichádzajúcou myšlienkou. Slo-
vo dalo slovo a v auguste sme vytvorili detský fut-
balový klub Drienov, ktorý v tom čase trénoval tré-
ner Denis. Začali sme hrať dedinskú ligu v kategórii 
U9. Vo futbalových turnajoch sme si zmerali sily s 
dedinami akými boli: Šarišské Michaľany, Brezovi-
ca, Dulová Ves....... V tom čase sme si začali zvy-
kať na počiatočné neúspechy,  a zároveň s každým 
vyhratým zápasom sa naše sebavedomie dvíhalo.

...zo života FUTBALOVEJ
AKADÉMIE



L.K.

ktoré sme absolvovali. Tejto súťaže sa zúčastni-
lo 16 futbalových tímov z celého Slovenska a my 
sme sa prebojovali až do štvrťfinále, čo je mi-
moriadne veľký úspech pre našu obec. Podpo-
riť náš tím prišiel aj rodený Drienovčan p. Sta-
nislav Pavlík, ktorý sledoval celý priebeh turnaja. 
Ocenil našich hráčov, na pamiatku nám daroval 
futbalové lopty a každý hráč dostal aj maškrtu. 

 Tak na záver len toľko – sen sa stal skutoč-
nosťou.... naše deti sú súčasťou niečoho, čo sme 
v našej obci ešte nikdy nemali. Šport  vedie naše 
deti k zdravšiemu životnému štýlu, k zmyslu pre 
zodpovednosť, určeniu si svojich vlastných výziev 
a cieľov. Veríme, že nám tu v obci rastie generácia 
detí, o ktorých sa v budúcnosti budeme môcť oprieť. 
V kvalitných tréningoch chceme a budeme pokra-
čovať, lebo len „tréningom sa stávaš šampión“!

Mgr. Katarína Golodžejová



VIANOCE 
a dobroty

Vianočné perníčky

Vianočný punč Dáme	zovrieť	vodu.	Pridáme	čierny	čaj	a	cukor	
a	necháme	chvíľku	vylúhovať.	Sáčok	čaju	
vyberieme	a	pridáme	šťavu	z	pomaranča	

a	citróna,	klinčeky	a	škoricu.	Prilejeme	červené	
víno	a	rum.	Necháme	chvíľku	postáť,	

aby sa chute spojili.

Medzitým si do pohárov nakrájame ovocie
	-	jablká,	pomaranč	a	maliny.

Pred	podávaním	punč	zohrejeme	
a nalejeme do pohárov s ovocím.

  

Zo všetkých potrebných ingediencií si vytvorí-
me perníkové cesto.

V	prípade,	že	je	cesto	príliš	mäkké,	necháme	ho	
chvíľu	v	chladničke.

Perníčky	uložíme	na	plech	na	papier	a	po	ich	
upečení	potrieme	rozmiešaným	vajíčkom	

s mliekom.
  



Koľko lásky sa zmestí do krabice 
od topánok?

 Viete	 si	 predstaviť,	 koľko	 rados-
ti	 viete	 urobiť	 niekomu	 obyčajnou	 kra-
bicou	 od	 topánok?	 Nie?	 Čítajte	 ďalej...
	 Počuli	 ste	 už	 o	 projekte	 s	 názvom	
„Koľko	 lásky	 sa	 zmestí	 do	 krabice	 od	 topá-
nok?“.	Momentálne	 beží	 už	 jeho	 štvrtý	 ročník.
 „Iniciátorkou myšlienky potešiť osamelých seniorov na 
Slovensku vianočnými darčekmi bola Janka Galatová, ktorá zalo-
žila skupinu na Facebook a oslovila svojich známych, aby sa za-
pojili do zbierky darčekov pre seniorov v domovoch dôchodcov. Do 
zbierky sa rozhodla aktívne zapojiť aj Silvia Slobodová a niekoľko 
ďalších kontaktných osôb, vďaka ktorým sa v prvom roku podari-
lo vyzbierať namiesto plánovaných 30 až 800 balíkov. Druhý roč-
ník sa rozrástol do celoslovenskej výzvy a podarilo sa nám osloviť 
a zapojiť vyše 100 kontaktných osôb, vďaka ktorým sme celkovo 
vyzbierali viac ako 22 000 balíčkov  a skrášlili tak Vianoce senio-
rom vo vyše 300 zariadeniach po celom Slovensku. Náš tretí roč-
ník zbierky je poznačený pandémiou, starkí sú v domovoch mno-
hokrát bez povolených návštev, a preto pocit, že nie sú sami ani v 
týchto ťažkých časoch potrebujú o to viac. Nevzdávame sa a zbier-
ku sme sa rozhodli zrealizovať aj napriek zvýšeným hygienickým 
požiadavkám, aby sme ochránili zdravie našich kontaktných osôb 
a ich rodín, ale aj zdravie pracovníkov a seniorov v zariadeniach.“

(prevzaté)

... 4.ročník výzvy, ktorej úlohou je zozbierať od dob-
rovoľníkov darčeky pre seniorov po celom Slovensku. 
Táto výzva sa stala výzvou aj pre mňa a chcela som sa 
do nej zapojiť. Sama? Samému to ide ťažko. Preto som 
oslovila svojich známych, ktorí boli ochotní sa do tejto 
akcie zapojiť. Cieľom bolo pripraviť niekoľko krabičiek 
pre seniorov a zaniesť ich na zberné miesto, z ktorého 
dostavajú darčeky aj naši seniori z Domova sociálnych 
služieb Svätej Márie tu v Drienove. Keď sme sa však 
pustili do prípravy krabičiek a zabezpečovania darče-
kov, kde nesmelo chýbať: niečo	sladké,	niečo	slané,	
niečo	teplé,	niečo	mäkké,	niečo	voňavé,	niečo	na	
zábavu	a	niečo	zo	srdca, zistili sme, že krabičky sa 
nám začínajú rýchlo zapĺňať a je ich dosť veľa. Oslovila 
som teda pani riaditeľku Ing. Sabolovú a navrhla jej, 
aby sme krabičky mohli odovzdať priamu tu v Drienove. 
Súhlasila a my sme sa potešili, že vyčarujeme úsmev 
na tvári starkým tu v Drienove. Vyzbierali sme 37 
krabičiek /presne toľko, koľko je kapacita zariadenia/. 
Chcem preto veľmi pekne poďakovať všetkým, ktorí 
boli ochotní a prispeli do tejto zbierky. Každý ako mohol: 
sladkosťami, slaným, krabičkami, ponožkami, šálkami..., 
nebudem všetko menovať. Tiež nebudem všetkých me-
novať, ktorí prispeli. Ešte raz im ďakujem a prajem im, 
aby im ich štedrosť bola mnohonásobne odmenená. 
 Prajem Vám všetkým pokojné a požehna-
né Vianočné sviatky v kruhu svojich blízkych, plné 
lásky pokoja, zdravia, aby ste sa dokázali napl-
no tešiť z narodenia Božieho Dieťatka. Nech vstup 
do nového roka 2022 bude pre Vás šťastným a 
nech sa Vám v ňom splnia všetky Vaše želania.
       
 Mgr. Danica Tomčová
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Ahojte kamaráti!

 Vianoce už predsa klopú na dvere, medo-
vníčky čoskoro zavoňajú v našich domovoch a 
určite sa na nich s radosťou budú podieľať aj vy!
 Nastal však aj čas naučiť sa s nimi 
nejaké veršovačky, aby sme potešili nie-
len Ježiška, ale možno aj našich známych. 

Jedličky
Máme doma jedličku, na jedličke hviezdič-

ku. Hviezdička sa ligoce, už sú zase 
Vianoce.

Letí anjel
Letí anjel s nádielkou, pritom vrtí prdel-
kou. Letí, letí, hádaj kam? K dobrým ľu-

dom- predsa k Vám!

Stromček zelený
Máme stromček zelený, máme stromček z 
lesa. Bambuľkami pokrytý, celý ligoce sa. 
Veselo je pod stromčekom, všetko žiari, 

ligoce sa. Zasa prišli, zasa sú tu, 
naše Vianoce.

Zima, zima tu je
Zima, zima tu je, sniežik poletuje. 

Stromy, domy, stromy domy bielym za-
haľuje. Vezmeme si sane, sadneme si na 
ne.Hore brehom, dolu brehom na nich 

poletíme.

Písal si už list Ježiškovi?
Ak nie, nevadí... V prílohe tohto čísla máš predlohu.

Vymaľuj obrázok a napíš Ježiškovi, čo si prosíš pod stromček :) 



 Odpad je jednoducho vec, ktorá nás sprevádza, odke-
dy sme na tejto planéte. Avšak, v posledných desaťročiach sa 
nám to vymklo až do miery, kedy situácia začína byť alarmu-
júca a problematika odpadu a najmä plastov je čoraz častejšie 
pretriasanou témou. Pripravili sme si preto pre vás niekoľko 
faktov o odpade, ktoré ste pravdepodobne ešte nepočuli.

Niečo eko(ne)logické...

A ako situáciu riešiť?
 Ak si myslíte, že vy sami nič nezmeníte, mýlite 
sa. Každá zmena sa počíta! Nahraďte napríklad klasické 
plastové fľaše ekologickými fľašami.V obchode si nemu-
síte zo stojana brať jednorazové sáčky, ak si so sebou do 
potravín donesiete svoje vlastné ekologické sáčky a ná-
kup si odnesiete v ekotaške. V kaviarni, bare či reštaurácii 
pri objednávaní odmietnite plastovú slamku a naraďte ju 
svojou vlastnou ekologickou nerezovou slamkou.Na trhu 
už zoženiete aj sklenené či dokonca cestovinové slamky.

Na nasledujúcich fotografiách môžeme vidieť 
„triedenie“ odpadu a recykláciu na ihrisku v 

našej obci. Sme ekologickí?



uverejnenie inzercie a odkazov pre vás
na: redakciadrienov@gmail.com

Navždy nás opustili...
 22.09.2021 Mária Straková, 75 rokov.
 30.09.2021 Ľubomír Krišš, 58 rokov.
 14.10.2021 Milan Gábor, 72 rokov.
 15.10.2021 Galina Iľková, 83 rokov.
 26.10.2021 Elena Hudačková, 81 rokov.
 04.11.2021 Mária Kmecová, 90 rokov.
 09.11.2021 Jozef Kustra, 87 rokov.
 17.11.2021 Vincent Boldižár, 79 rokov.
 29.11.2021 Marek Balog, 46 rokov.

V období september - november sme privítali v našej obci 
4 deti - 3 chlapcov a 1 dievča.

KríK DrienovsKý, občasníK pre všetKých:
  šéfreDaKtori: Mgr. Danica Tomčová:           , Marcela Kočiščáková:            ,

Mgr. Lucia Kohútová:  
GrafiKa: Mgr. Daniela Kravjar

5. ročník, 3-4/2021, Dátum vydania: december 2021
vydavateľ: OcÚ Drienov, Mierová 1, 082 04 Drienov

Miesto vydania: OcÚ Drienov, ičo:00326984, 
registrácia na MK sr č. EV3707/09, ISSN 2453-9112,

tlač: Bamida, s.r.o. 
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L.K.

Redakcia časopisu Krík Vám 
zo srdca želá pokojné prežitie 

vianočných sviatkov 
a 

štastný nový rok!


